
Kim er dirigent  
>>  
Ivan B er blevet referent 
 
Der skal vælges tre stemmetællere: 
BILAL fra SANKT HANS 
SARA fra MARTINDSMINDE RA  
IBEN FRA SØNDERGÅRDS  
 
Kredsformanden går på talerstolen med sin beretning:  (ingen personlige indfald, siger Kim) 
> 
Velkommen til de nye og de, der er bleet set før. Travlt år med mange udofrdinrger. På inde og 
ydre. Morten startede med at overage et skidt regnskab, der skulle ryddes op i og har 
igangstat en masse arbejdsprocesudere. En mere gennemskueligt regnskab. Mange ting rører 
sig. Flere forgderetsager. Vandproblemer. Kredsene skal ryddes op og stramme sig op. Et 
stabilt fundament med udlejer er indgået. Der er møder med byggeteams med laura. Aftaler 
om møder med erhvervsteamet. Fokus på god og åbne dialog. Godt samarbejde med stilde og 
regnvanskproblemeatikken. Tillid til disse udlejere er vigtige. Derudover er der rjst to 
haveforeninger, der har svært ved at få en bestyrelse, dét er der hjuloet med. Vejledning til 
hver omkring spildevand har krævet noget. Der er mange parter. Der er bistået med 
ankevurdringer. Sagen blev lukket i go ro og orden. Én forening har krævet meget mht 
vedtæfgter. Byggeansøgninger er digitalisering. Og GDPR er udviklet. 17 GF er der blevet 
deltaget til. En del fogedretsager, mange tak.  
 
(Ivan får tilsendt talepapiret, så han slipper for dette) (Majas beretning er vedhæftet 
mailen og må gerne tilføjes som bilag).  
 
Der klappes. Kim takker.  
 
Nogen spørgsmål?  
INGEN.  
 
Punkt 6. Aflægglse af årsregnskabet.  
Der startes med næstsidste side. Revisorerklæringen. Der har været mange dygtige. Der har 
gennemgået alle lønsedler, skat og så videre. De har noteret, at det hele stemmer. Yderligere 
er der verificeret, at der er kommet styr på det HELE (i særdeleshed noget fra 2023, jeg får det 
ikke med, men går ud fra, at dette dokument bliver tilgængelig)!  
 
Der er nogle foreninger, der skylder OHS penge. Noget renovation fx  
Også noget ubetalt jordleje.  
Det er faktisk også blevet noget bedre end dette regnskab.  
Der er noget periodeforskudt skat.  
Indtægter: der er en fejl, som skal rettes i Kortfristet gæld. Der skal lægges 7378 kr til skyld a-
skat.  
Og på skyldig AM bidrag 1625 kr.  
AM-indkostten skal tillægges summen af disse to: 9300 (eller mere) kr. 
Der er solgt en computer.  
Indbetaling til byggetilladelser: 500 til byggeansøtninger, som foreninger betaler.  
Jordleje: penge betalt til kommunen.  
Kontgent pr medlem.  
Der er skiftet lokaler. Og hver gang der bliver booket hér, skal foreningerne betale for det 
efterfølgende. Der bliver ikke tjent på dette.  



Renovationsgæld er mere er spørgsmål om omsætninger. Der bliver viderefaktureret, idet der 
modtages penge tilbage fra os (foreningerne). 
Sommerudflugten var der også tillægsgebyr på.  
Driftsudgifterne: porto og gebyr. Denne skyldes rykkergebyr fra SKAT. 
Forsikringer er ikke nævneværdigt. Der er mange forskellige.  
Diverse udgifter: adresseforespørgsler.  
Ærespræmier: Der er blevet holdt fest. Med mad og musik. Og djævlen har inspicere nogle 
haver og præmierne er løbet op i et beløb, jeg ikke får med.  
EDB-artikler er en skraldespand. Der bliver nævnt ting i flæng. Der er hertil ført mange ting, 
som kasseren ikke har kunne klemme ind andre steder. 
Forretningslokaler: en god blanding af 25000 for skovsbosvænget og hvad der bliver betalt 
hér.  
Gav er og rep. Skab. Hospitalsbesøg, blomster, og haver til de frivillige til præmiefesten.  
Jordleje: til odense kommune. Den er et andet beløb end indtægten. Men de 10000 forskel er 
afregning mht decimaler.  
Møder og kurser: Denne er gået over budget. Der kan være mange ting… og kasseren har sku 
et diagram med (kan man jo bare se i regnskabet); også en post, hvor mange ting havner, fordi 
man ikke véd, hvor de skal hen. Kasseren vil være mere gennemsigtig. 
jubilæum: lidt fest, musik og mad. Tilskud til flere børn i haverne.  
Tilbagebetaling af byggetilladelsesgebyr: fik jeg ikke fat i. 
Der er også et sommerudflugt. Hvor djævlen igen var forbi? 
 
Der er ikke meget mere. Folk er velkommen til at stille spørgsmål: 
 
Det skat? Hvad dækker det over (AF TORBEN JOHANSEN FRA ROERSKO=V)?  
> I starten var der nogle af kursusafholderne. Disse konsulenter skal betale skat. Løn til 
Jeremy. Og i 24 også for kursusafhodelse. Ikke én af kronerne i 24 er kommet ind under 
Danløn.  
> I betaler ikke længere honorar til nogen?  
Det burde have heddet løn. Det dækker da over præcis det samme. Og bliver betalt 
fuldautomatisk.  
 
Et par spørgsmål mere ( CECILIE FRA GRØNLYKKE):  
Udduifterne til adresseforespørgsmler. Hvordan kan de ende hos jer (OHS)? 
> Kasseren kender ikke den specifikke forklaring. Der er en foreninge, der havde brug for 
OHS’ hjælp. Det handler om personsager (charlotte), men når vi verificerer adresser koster pr 
adressesøgning 85 kr.  
 
TIL flytteudgift:  
Er der blevet købt en kaffemaskine? Der er nogle hér? 
> Ikke på vores nye kontor. Vi har købt nye (med kapsler). 
Hvor er tingene fra SKOVSBo endt henne?  
> Nogle af dem er også blevet kørt på lossepladsen. Én ting er beholdt. Nye borde er købt og 
seks nye stole. Der er også (MAJA) nogle ting, der er givet bort.  
 
TIL 1,6 mio til jordleje: 
Hvordan gælder det for alle foreningerne?  
> Odense Kommune ejer disse arealer og vil gerne have leje. Det koster 1,6 mio. Det er billigt, 
ikke? Der grines. 
 
Der bliver også betalt omkring 1mio til FORBUNDET: Hvordan hjælper de egentlig?  
> GDPR-workshop er blevet købt et andet sted. Det koster penge at slå op i folkeregisteret. 



(MAJA) Odense kommune udlejer til OHS, der udlejer til forningerne, der udlejer til 
medlemmerne. OHS er odense kommunes lejere. OHS forholder sig til foreningerne. Giver det 
mening?  
> Ja.  
 
 
MIKAEL FRA ROSENDALEN: 
 
Angående møder.  
Hvad betaler OHS for disse møder på ODINS park?  
> Forplejning pr person og leje pr person. Der er en prisliste på deres hjemmeside. Odins 
Havnepark og træk en del fra, thi OHS har særpriser.  
 
Der bliver klappet af kasserern.  
BUGDETTET gennemgås. 
Jordleje: tilsvarende beløb.  
Byggetilladelser: et estimat. Baseret på hvad der er set i 23. (samme som i udgifter) 
Kurser:  
Mødeafhodelse: et gæt på hvor mange møder der vil blive holdt SOM ikke er GF: 
Ærespræmier: det koster noget at være medlemer. 375 pr forening. 
Tryksager: stemmesedler.  
Ressten i 0. Der har nemlig været en realisering.  
 
UDGIFTER:  
Mødeafhodelse: billigere husleje, men det kommer til at koste noget af foreningerne.  
Honorar: AM-indkomst kunne det ligeså godt hedde. En masse beløb, jeg ikke får fat i. 
Forretningslokaler:  
Præmiering: Højere nu. Var svær at få til at hænge sammen tidligere. 
Udflugt: udgifterne hæves.  
Kurser: Udgifter til lokaler og de personer, der skal afholde, samt forplejning.  
Kongress: baseret på tidligere år.  
Administration: ny post. Regneprogram, IT-support og en deeel andre ting.  
Mindre anskaffelser: printerpatroner, tablets, målebånd.  
Forplejning: ny post.  
 
Alt om budgettet:  
 
ERIK fra ROSENVBÆKKET:  
 
Mødeafholdelse for 72000. Posten kan blive større og mindre. 
> Alle disse poster kan. 
Er der indgået nogen aftale med ODIN PARK?  
> Nej, hver gang vi holder er det reduceret omkostninger. ET GÆT er hvad det er. Hvor mange 
har der været før. Et bud. 
 
MIKAEL ROSENDALEN  
Der er måske budgetteret 50 møder? 
> Ja, det kan man godt sige. Hvad har vi holdt FØR? Og så har jeg estimeret, hvor mange der 
VIL blive holdt. Det er baseret på EMPIRI. Matematiske formler. Osv. Osv. 
 
INTET NAVN: 
Fedt budget. Der klappes.  



 
’Videre til godkendelse.  
 
Kim får ordet.  
 
BUGDETTET BLIver godkendt uden indvendinger. Der klappes.  
 
Punkt 8: Valg af kredsformand. Morten modtager ikke genvalg, Charlotte fratræder også.  
Jakob og Preben modtager heller ikke genvalg. Der er i princippet ingen bestyrelse.  
 
Er der nogen, der ønsker at stille op?  
 
Der er et spørgsmål fra PALLE fra SANKT HANS. 
Kan vi få jer til at genopstille? Er der nogen muligheder for dét?  
der klappes  
Meget.  
 
LI FRA SVENDSTRUP: 
ingen vi går over til valg. Må vi have en debat om, hvad der sker. Jeg lægger gerne ud. Jeg 
mener ikke, vi bare kan gå over til valg. Thi hvad sker der? 
> POUL ERIK FRA SANKT HANS 
Er der er blevet aflagt en beretning, må vi have gang i debatten. Folk skal ud af skabet. 
Debatten kan ikke genoptages. Der er vist opbakning for, at i stiller op igen. Der klappes.  
 
RAT MARTINGMINDE:  
Du har vel ret. Der skulle være været spørgsmål, men sidder man hér og er uvidende om, hvad 
der er sket. Med dette drama. Det ville være rart med en form for præsentation. For denne 
situation. Nu sidder vi og skal vælge en bestyrelse. Rart måske med nogle klare kort. Kan vi få 
klare kort? Nogle af mine venner sidder deroppe, men hvorfor er folk sure? Og hvem?  
> Der har været et aktindsigt om denne situation. Alle, der er mødt, der har fået den er i 
princpittet orrienteret.  
Der er ingen muligheder for at optage den debat. Genoptage, tror jeg. Mange har sikkert ikke 
læst dette dokument. Der var ingen af jer, der henvendte sig. Og ingen har stillet op og taget 
æren for alle disse påstande. Applausen har vist vist, hvad vi andre ønsker. Vi håber på fred. I 
skal ikke gå herfra og vil sige noget. 
 
Brodne kar. Hvis du vil forholde dig til dette, må du forstå, at de har trukket sig. Og der står 
også, at de ikke vil genopstille.  
 
KARSTEN HF ENGHAVEN  
Jeg er enig i beretningen har vøret afholdt uden NOGEN SPØRGSMÅL eller kommentar. 
Beretningern er godkendt til alles tilfredshed. De, der havde noget at sige, sjulle have rejst sig, 
men det gjorde de ikke. Skulle der blive debatteret noget før valg, så skulle det være blevet 
sagt? Stor respekt til de fem, der sidder deroppe. Der er foregået noget svineri. Der klappes.  
 
VIKKI FRA SVENDSTRUP:  
Jeg vil gerne op på talerstolen. Vikkii får mikrofonen. 
Jeg kunne godt tænke mig at give opbakning og sætte ord på den opbakning. Til de fem, der 
sidder deroppe.  
 
KIM: Der er delte meninger om, hvordan vi kommer videre. Poul ERIK har ret: der var 
mulighed for at protestere. Jeg skal ikke afgøre det, men problemet er… at nogle har været 



utilfredse. Jeg kan være bekymret for, hvorvidt det forsætter. Ingen fra kredsen skal ikke til på 
mål for persinlige angreb. Stiller man op, skal man vide, at det er slut med utilfredsheden. Især 
uden at man taler for sin sag. Det er specielt. At disse mennesker ikke siger noget og fortæller, 
hvad det handler om. Jeg afgør det ikke…  
> (MAJA) Jo, det er. 
 
AFSTEMNING, siger MIKAEL FRA ROSENBÆKKEN: 
Jeg tager hatten af for disse mennesker. Det kore og lange: vi står i en situation, hvori vi skal 
have ti minutter. Ønsker i at forsætte?  
 
HELGA FRA HJALLESE: 
NU HAR JEG VÆRET TLT PÅ  OHS som mange af jer ved det. Thi jeg afgik som formand. Fulgt 
OHS. Jeg har ikke haft indflydelse, men synes dette er skammeligt. De har arbejdet så meget. 
Jeg kan se, at fra jeg startede og overtog, er der blevet knoklet og uanset hvor god man er, kan 
man ikke tilfredstille alle. At der er folk, der laver så meget rav… fordi de er utilfreds, dét er 
skammeligt. Vi ønsker OS en velfungerende OHS, der behandler sager retfærdigt og som de 
skal. Jeg opfordrer til, at der ikke blive debat og at den siddende bestyrelse tager 10 min eller 
15 og prøver at overveje, om de vil blive siddende. Det er ikke lutter lagkage at sidde dér. Der 
klappes.  
 
EGEBÆKKEN siger at det er lige meget.  
 
FERNHARTSMINDE  
Deres arbejdspres kan måske blive mindre med 7 mand i bestyrelsen.  
> Charlotte svarer: Det er sympatisk med en pause, som vi gerne vil holde, men må SIGE: at 
hvis vi ikke har modet til at stå op for, at nogle lægger så stort pres på OHS, der knolker så 
meget og IKKE VIL REJSE SIG!! Så vi kan få en afstemning. Uanset hvad de har på hjertet. 
Symptomet forstætter hvor vi slipper det,  hvis vi ikke forsætter.  
 
MARTIN FRA BOGØ 
Forslag: kredsen har brug for at se opbakningen. Denne personforfølge,se er ikke anstændig. 
Der er tale om almindeligt folk. Ved håndsoprejsning kan vi vise, hvor stort opbakning der er. 
EFTER denne 10 min pause.  
 
Folk gemmer sig, bliver der sagt af en mand fra ukendt forening.  
 
Andre forstår den siddende bestyrelse. Især hvis de bliver siddende: jeg har det sådan. Jeg 
synes ordstyreren skal styre, hvor stort tidsrum, vi skal have og så skal vi få stemt.  
 
KARSTEN FRA ROERSKOV:  
Først og fremmest er der ros fra os. Utaknemmelig opgave. Vi har heller ikke været enige, men 
sådan udvikler vi os ikke. Ved at være enige. Vi er nogle foreninger, der har givet jer modspil. 
Det er dog ikke enslydende med, at vi bakker op om disse mails og personangreb. Jeg synes 
lidt, denne snak er, at hvis man ikke klapper højt, er man med i det forum, der har sendt disse 
svinere. Dette er ikke fair.  
 
KIM: der bliver lavet en afstemning. De, der bakker op om den nuværende bestyrelse, rejser 
sig op. Så vi kan se. Hvem der er for og imod. Ingen har endnu stemt imod. Alle, der bakker op, 
rejser sig op.  
> Lad os bede om en offentlig afstemning.  
 
Én mand fra forbundet siger: det med at rejse sig op inden en afstemning, dét er måke lidt 



unødvendigt. Det skal vi ikke. En mulig debat kan godt ske under dette punkt. Det er et stort 
skridt. Derfor kan der være debat. Jeg aner dog ikke, hvad der er foregået. Var det mig, ville jeg 
afsætte 30 min for at rense ud og komme videre.  
Charlotte er enig.  
KIM foreslår, at vi har en pause til 20.15 og derefter vil der være 30 min debat.  
Der klappes.  
 
PAUSEN Bliver afholdt i ro og mag.  
 
Kim fortæller, at tiden er gået.  
Der er nu tændt for udsugningen. Der klappes.  
Ingen vi går til debatten vil Kim fortælle, at der er tre, der er mødt op uden for Odense 
Havelodselskab. Ét fra en hovedbestyrelse. Dét skal han få lov til at tale om. Er der opbakning? 
Der er et flertal for dette. Overvældende.  
Kim starter uret og der er en halv time til debat. Kim opfordrer til, at de utilfreds melder sig og 
fremsætter deres mening. Alle har taleret. Langtrukne eller personlige indlæg vil blive 
afbrudt.  
30 min er startet. 
 
ERIK FRA ROSENBÆKKEN 
Som samlet bestyrelse kan vi sige, at vi tager afstand fra disse miskrediteretinger og 
personlige angreb og vi er ikke enige. Det er trist. Men hvis man står sammen kan disse tiltag 
og angreb blive mindre. Når det er sagt, vil jeg også sige, at jeg er én af de, der ikke altid er 
enige med OHS… og måden, hvorpå de har forvaltet ting. Dog har i jort en kæmpe indsats og 
fået kredsen til at køre rigtigt igen. Jeg har været menig medlem i… nogle af de ankepunkter,s 
om jeg har går ikke på jer som personer. Når jeg taler om den tid, inden jeg trådte ind i 
bestyrelsen. Har kredsen været usynlig og man har fået lidt information. Da jeg kom ind i 
bestyrelsen forstætter nogle af disse ting. Dét, der ligger mig nærmest, er hyggesager og 
byggeansøgninger. Hér bliver der lavet ændringer HEN over natten! Man opdaget dét først, 
idet man åbner ansøgningen… og den med skitserne på… kan man smide ud og starte forfra. I 
virker meget lukkede. Og tage det ikke som en kritik…. 
Charlotte tilføjer: som ny formand i rosenbækken fra februar. Jeg kan godt forstå, du tænker 
dette. De foreninger, der er til stede som er en del i KU, véd, at vi har kommunen ind over det, 
Karsten har kommunikeret med Laura og du skal forholde dig til, Erik, at der har været dialog 
omkring dette, før du er trådt ind i bestyrelsen. 
> (ERIK) . Byggeansøgninger er blevet ændret og inden, jeg blev formand.  
 
VIKKI fra SVENDSTRUPVÆNGE 
I 22 havde vi tre GF og der var to mennesker tilbage i bestyrelsen og de valgte at gå til OHS og 
dér fik vi den hjælp, vi havde brug for Helga foreslog, at i får hjælp af os i ét år. Der er blevet 
holdt nogle møder for det hele var ved at vælte. Vi måtte gøre noget. Jeg stillede op som 
formand og må sige, at jeg har kæmpe opbakning til dette bestyrelse (OHS). Vi besluttede det 
på GF og vedtog, at de penge, de ville koste, skulle lægges på havelejen. Vi havde ingen 
lejekontrakter i orden… I DAG er de alle i orden. Og vi har 56 haver med huse på ud af 58 
godkendte. Dét kan vi egenhændigt takke bestyrelsen for. Vi var aldrig kommet i mål uden 
dem. 20 gange har jeg i det forgange år har jeg hjoldt møder med de – tidligt morgen, aften 
osv. Og OHS stod på mål med os. Vores kasserere har været uduelige og OHS har hjulpet. Og vi 
har aldrig givet penge ud så godt, som dengang vi fik deres vejledningh. I har bare stået dét 
hele tiden og jeg har aldrig været i tvivl om, hvorvidt vi har deres opbakning og spørgsmål 
vedrørende regninger osv. Er blevet besvaret. Jeg er uddannet pædadog og de mails, der er 
fløjet frem og tilbage er meget lige de mails, jeg fik i børnehaven og jeg kan ikke forholde mig 
til det. Min fulde opbakning er hos denne bestyrelse.   



 
KALLE FRA SANKT HANS  
De, der er positive, må lige holde sig tilbage så de utilfreds må  komme til orde. 
Der klappes.  
 
MIKAEL fra ROERSKOV 
Enten er man imod eller også er man med. Således fungerer det ikke og det er ikke sådan, vi 
får en god OHS. Der bliver henvist til en mail. Hvem er det, der står bag denne mail? Hvem står 
bag? Jeg kan kun se, at der er én afsender. Der er nogle, der bliver peget på. 
Byggeansøgninger: det er rigtigt, at den har været ændret og det har været med rette. Vi er 
kommet med nogle foreslag, der er blevet tilføjet. Dét vi har påpeget på et KU møde. Vi bruger 
disse resurer og får nedsat nogle udvalg, så vi kan få ordentlige byggeansøgninger. Måske vi 
kunne få nogle til en bestemt baggrund, som kunne tage sig af det. 
Der klappes.  
 
OLIVIA FRA EGEBÆK  
De udvalgte har nogle foreslag, der skal stemmes ind. Lad os nu se, at de udvalgte stemmes 
ind. Gider i at samarbejde med dem? Der er nogle ting, der kunne kulminere.  
 
CHARLOTTE til Karsten: 
Dét er hvad der sker, når ingen rejser sig og siger: Vi er med hér. Dén, der står bag, dette 
aktinsig er hér ikke. Vedkommende er hér ikke. Adskillige udtalelser handler om mit pricatliv 
og lægger sig tæt op ad injurier. OG det er rystende læsning, synes jeg. Det er en menneskelige 
mekaniske: når ingen tager ansver, kommer alle under mistanke. Der sidder én bestyrelse hér 
i dag, som har fortalt mig, at de har holdt møder som har været aktinsigts-begær. Dén, der 
videregiver oplysninger, MÅ rejser sig op og sige, AT VI ER DE; DER STOD BAG DENNE 
AKTINDSIGTSBEGÆRING. Jeg er ked af, at jeg tager alle som gidsler, men har ikke noget valg.  
Der klappes.  
 
MORTEN FRA VIBELUNDEN 
Vi har haft besøg af denne mand, men vi kan ikke bakke op om, hvad der står i mailen. Han er 
kommet til os og vi vidste ikke, at han ville søge denne indsigt. Han ko med et foreslag om at 
lave noget udover OHS og vi sagde fra. Vi har talt med ham, men vi bakker ikke op om det, han 
har gjort efterfølgende.  
 
JANE FRA EGEBÆK  
Jeg vil sige. Der er forksel på, at være uenige med en bestyrelse og køre personsager. Det 
synes jeg er usmageligt. Vi skal alle stoppe det.  
 
KIRSTEN FRA HELVIGSLUND  
Jeg er ny i dette forum. Jeg har det svært ved, at vi skal have denne offentlige domstol. Jeg har 
fuld opbakning til OHS’ arbejde og jeg har erfaring med, at sidder man med store beslutninger, 
vil man opleve, at nogle går over grænsen. KUNNE Vi måske beskytte OHS? Kunne vi have en 
ordlyd i vedtægten, der siger: går man udover PERSONEN og ikke bolden, griber vi ind dér. 
Fremfor at nogle skal stå ved, at de er gået over stregen. Kunne det være en måde at arbejde 
videre? Hvis vi havde en paragraf, der siger: går man ikke efter emnet, så kan man få et RØDT 
kort, eller en anden måde at blive sat ud af spillet på. Jeg har læst disse mails og synes, at de 
ikke er værdige til offentliggørelse. Og at i skal beskyttes. Hvis i kan bakke op om dette, vil jeg 
gerne være med til det. Men jeg tror ikke, at de, der har gjort det, stiller sig op og skal 
dømmes, når så mange meninger sidder samlet.  
Der klappes. 
 



MIKAEL FRA ROSENBÆKKEN 
Vi har alle disse foreslag, der er indsendt og mange er gennemgående. Kan i være mere 
vedkommende på mødet og der mangler referater af jeres møder? Bliver i siddende, kan i så 
se jer selv i at være mere imødekommende? Åbne og tage imod disse foreslag, hvis de altså 
bliver vedtaget.  
CHARLOTTE: Vi er afgående, som det ser ud lige nu.  
KIM: Dén bestyrelse, der bliver valgt må bestemme. Og hvorvidt disse foreslag skal 
godkendes. Dét skal den nuværende ikke tage stilling til.  
 
CECILIE FRA GRØNLYKKE 
Jeg synes at bestyrelsen er nået langt med alle de ting, der er blevet talt om på de tidligere 
repræsentabtskabsmøder. Der har været mistillid før og jeg synes, at der er opbakning til, at 
vi har tillid til jer. Maja er voksen og har udviklet sig. Fra du var næstformand og indtil nu. 
Tidligere var du nervøs – dét er jeg også, men du har taget nogle store skridt og er nået langt. 
Overtaget fra Helga og skulle rydde op og det har i gjort. I er kommet dertil og skal ikke 
stoppe. HUSK NU PÅ, hvad der har været før. Hvor rodet. Dét, vi hører i dag, er der ikke 
opbakning til. Dét var et enkelt tilfælde. Én person, der har forsøgt at skabe splidt. Der vil altid 
være foskellige meninger. 
 
RASMUS FRA BOGØ  
Jeg er enig. Sådan som jeg hører det. Må der være tale om en enkelstående person. Vi har i 
bogø haft brug for hjælp i nogle forskellige sager gennem årene. Blandt andet en ankesag. Med 
et hus, der blev vurderet for højt. Med hovedbestyrelsen og OHS fik vi hjalp. Maja sagde til den 
bestyrelse, at vi stille op, hvor der skulle ryddes op efter dårlig stemning ved GF. Og i sagde, at 
nu skal i ikke stoppe. I har ryddet op og nu begynder det gode. Personligt valgte jeg derfor 
stille op som formand, idet vi havde vendt stemningen. Sidder der andre derude med en 
mening, der er indebrændt, skal i sige det nu. Dette er det smukke ved dekomrati. Siger man 
ikke sin mening, har man forsplidt sin chance. 
Der klappes.  
 
4 min tilbage, siger Kim. 
 
En dame i sort siger (måske Helga): 
Er i tilfreds med det, der er kommet op. Sidder i inde med noget, der ikke er blevet belyst. 
Charlotte siger: Nej, Helga, jeg er på ingen måde forløst. Tingene i akiindsigtsbegæringen 
kommer fra mennesker, der har været relativt tæt på mig. Jeg forventer ikke, at i kommer og 
siger: det var mig, der lækkede alt dette. Alt dette, der er usandt. Intet er forløst. AF hverken 
den retorik af mennesker, som vi betragter som værende intelligente mennesker. Vi skal stå 
på mål for det ene og det andet. Og jeg synes ikke, vi er lukkede. Vi havde forberedt med en 
liste…. Men nu sker alt dette: politiindmeldelsestrusler og what nok. Vi kan ikke sende 
referater med personsager og hvilke foreninger der er kommet under administation. Det 
kommer ikke til at ske med mig om bord på dette stik . 
Der klappes.  
 
ORDET til de udefrakommende gives: 
HENNING FRA KREDSFORMANDEN I NORDVESTSJÆLLANDS KREDS: 
Dér hvor jeg kommer fra, smider man ikke guld på gaden. (Dette får jeg tilsendt og vil ikke 
referere mere. Det går stærkt.)  
Maja har gjort indtryk.  
Hele bestyrelsen sådan set. (OHS) (Dette bliver også gjort tilgængelig som bilag af 
forbundet)  
 



 
Kim siger, at tiden er gået… men nummer to af de udefrakomne vil have ordet. 
SUSAN MAJ, der har mest at være med VOU (eller noget i den stil): Vurderings og 
undervisnings udvalg. Jeg arbejder meget med Peter Ronning Bæk, der ikke kunne komme.  
Kære Odense… (får det på papir senere). (Dette bliver tilføjet senere som bilag) 
Interne stridigheder skal kommes til livs.  
 
Kim får ordet igen: (alle har fået en chance for at sige noget, siger han): 
Jeg forestiller mig ikke, at nogle af de, der havde noget personligt at sige om Charlotte ER til 
stede. Vi går videre med dagsordenen:  
 
KARSTEN FRA ENGHAVEN: 
Med denne mavepuster er det nok meget svært at sige, hvorvidt de vil forsætte. Alle, der har 
været med til debat, har også svært ved at komme til med noget til bestyrelsen (kritik eller 
lignende). Ellers skal bestyrelsen gå og tænke over det. En ny bestyrelse kan ikke udpeges i 
aften.  
 
KIM HAR ORDET IGEN: 
foreslag er hørt, men de har jo trukket sig og vi går videre til punkt 8a, kredsformand for én 
år. Hvem melder sig?  
 
EN KVINDE MED RØDT hår mener, vi skal have en pause mere, så de gode historier kan sunde 
sig og vi kan tænke os om. En anden kvinde, siger, at vi har holdt nok pauser og debatten er 
også blevet afholdt. Ingen får mere ud af at trække dette yderligere. VI GÅR VIDERE til en 
afstemning.  
 
KOMMENTAR FRA HELGA: 
Jeg synes, at i, der sidder deroppe skal gå ud og blive enige om, hvad der skal til, før i 
forsætter. Så i kan få tro på, at i kan forsætte. Det er GULD at smide på gaden. Ærligt talt. Skal 
de på gaden? Jeg spørger bare.  
Charlotte siger: skal vi lige gå ud og få lidt luft i hovedet. TIL fem minutter over!!!! Er der 
pause. De må tænke  over det.  
 
Pausen forløbet i ro og mag. Kim har ordet igen: 
Vi går videre. Vi vil gerne orientere om, at hvis der ikke bliver valgt en bestyrelse, vil mødet 
blive afsluttet og de gennemgående punkter vil ikke blive behandlet. Der kommer et 
ekstraordinært møde så. 
SYG DELIGEREDE skal dog vælges til en kongres!  
De skal vælges i aften. Senest den 7. Maj, skal de nemlig være valgt ind.  
Vil den nuværende bestyrelse sige noget?  
 
MAJA har ordet:  
Vi tog lige fem minutter. Tak for det. 
Vi er glade for opbakningen og tak for de fine ord. Vi er dog ikke interesseret i at forsætte. Vi 
kan ikke se, tingene ændre sig i fremtiden. Vi er ikke uigennemsigtige. De  ønskede udvalg, der 
stemmes igennem, ønsker vi ikke at være pålagte. Vi kommer til at have en debat senere. Vi 
takker for jeres kæmpe opbakning. En anden ting: disse møder, der bliver afholdt uden om 
kredsen uden at blive inviteret med. Dét er uigennemsigtigt og vi føler ikke, vi ikke kan 
komme i mål og ser ingen fremtid i det. Vi beklager og takker. 
 
KIM:  
NU skal der vælges en ny kredsbestyrelse. 



Punkt 8a.  
Er der nogen, der stiller op?  
Kan der stilles en kredsbestyrelse op?  
Ingen melder sig.  
 
MAJA FÅR ORDET igen: 
Hvis der ikke bliver valgt en formand, så lukker vi for i dag og vælger de delegerede. Kommer 
der ingen formand, ryger vi under administration af forbundet.  
 
Hvad betyder det i praksis… bliver der spurgt. 
Morten siger: det ville betyde, at man bliver indkaldt til en ekstraordinær GF. Indtil da intet. 
Det hele går i stå. De opgaver som kredsbestyrelsen har vil ikke blive varetaget. De samme 
punkter vil blive taget op igen. Forbundet vil ikke gøre det store i mellemtiden. Maja spørger, 
hvad det vil koste.  
 
KIRSTEN FRA VIBENSLUND: 
Til forbundet: er der nogle muligheder for at indføre sanktioner i en vedtægt overfor 
upassende adfærd fra foreningernes side.  
MORTEN: ja… men det bliver svært at administrere. Det vil være baseret på følelser. Men ville 
være umuligt at administrere.  
KIRSTEN: Der skal være en sikkerhed om at blive behandlet ordentligt og vi kan ikke stille 
sikkerheden for, at henvendelser vil være demokratiske.  
 
KIM spørger igen: Er der nogen, der stiller op som kredsformand?  
Ingen melder sig.  
 
Nogle spørger om, de, der ønsker mere gennemsigtighed, kan stille sig op? Hvorfor kan man 
ikke rejse sig og snakke, hvis man sidder og ønsker en gennemsigtighed, der ikke har fået af 
den siddende bestyrelse.  
 
MIKAEL fra ROERSKOV (det var KARSTEN… De ligner bare hinanden…. KASTEN (er ikke 
nødvendigvis fra Roerskov; de havde begge to grøn polo på og jeg tager fejl af dem) OG MIKAEL 
FRA ROERSKOV… sorry, beklager, det er åbenart Karsten):  
Det ændrer ikke noget, om vi går i da. Thi de samme mennesker dukker op igen til EGF 
(ekstraordinær GF). Jeg forstår, at ingen vil stå model til det, i har oplevet. Jeg håber, at denne 
aften har givet indsigt i, hvad det vil sige, at stå op for så mange mennesker under demokrati. 
Hvis vi skal drive OHS, der er respekteret ude i landet, må vi tage os sammen og behandle 
hinanden ordentligt. 
Der klappes. 
Jeg har ingen intentioner om, at stille op som formand, men nogle MÅ JO GØRE NOGET! Men 
inden, at jeg sådan lige siger 100p, vil jeg fortælle, hvordan jeg ser fremtiden. Thi jeg ser dem 
med andre øjne. Demokratiet som forbundet er bygget op efter, gror nedefra. Det er de 
menige medlemmer, der sætter dagsordenen. De, der vælger kredsen og de fra kredsen 
vælger forbundet. Lad demokratiet, har jeg sagt, den tragtbaserede demokrati… jeg vil lægge 
fokus, hvis jeg skulle blive valgt, på dette. Jeg mener, foreninger skal tage langt større ansvar 
selv. Jeg har respekt for, at de foreninger, der har problemer, er tilfreds, men VI skal også 
turde, at tage ansvar for os selv. Vi står overfor svære genforhandlinger og derfor leger vi med 
ilden, hvis inden tør tage ansvar. Jeg stiller mig til rådighed for OHS men kommer ikke til at 
gøre det for enhver pris og hvis der bare kommer noget, der minder om, hvad den siddende 
bestyrelse er blevet udsat for, er jeg ude af døren.  
 
Kim siger tak. 



Nu vil jeg spørger dig: stiller du op? 
 
KARSTEN SIGER ja. 
Der er opbakning. Der klappes.  
 
Punkt 8b: Valg af kasserer.  
Nogen, der stiller op?  
Der er stilhed.  
Længe er der stille. Meget stille.  
 
Kim spørger, om der ikke er nogen….  
Der er de facto ikke nogen bestyrelse og der skal indkaldes til en ekstraordinær GF. 
 
ANDERS ENGHAVEN: 
Hvis vi mødes hér om to uger igen. Og udfaldet er den samme.  
KIM: så må vi betale for forbundets hjælp. 
 
EN MAND FRA SØNDERHÅRDS HAVER: 
Der mangler jo nogle stykker. Måske dukker der en ny kasserer op til den ekstraordinære. Der 
mangler nemlig 28 mennesker.  
KIM: så må de møde op.  
 
Eventuelt bliver ikke taget op, hvis der ikke bliver valgt nogen, siger Kim.  
2 ting skal vi. Dato for ekstraordinært møde og valgt de syv delegerede.  
 
MAJA siger:  
Der er jo ti delegerede i kredsen. Hvor tre af dem automatisk bliver valgt. Disse er 
øremærkede.  
KIM: vi skal vælge syv.  
 
Kim foreslår, vi nu beslutter os for en dato for det ekstraordinære møde. Hovedforbundet vil 
indkalde, men selve datoen finder vi i aften. 14 dage frem er den 14. Maj, siger Kim.  
Kim foreslår den 14. Maj.  
Nogen indsigelser?  
Ikke umiddelbart. Det er hermed vedtaget at der bliver kaldt ind til ekstraordinært møde den 
14. Maj!  
 
KIM: der skal vælges syv delegerede og tre suppleanter.  
 
En dame har spørgsmål: er der noget problem med, at en haveforening er repræsenteret af to 
medlemmer til kongressen?  
Kim: man må godt. 
Det har dog været et problem… Maja er min næstformand og charlotte sidder med Karsten.  
Kim: Det kommer an på, hvem der bliver valgt. 
Der er mange hænder.  
Der er både til delegerede og suppleanter.  
Disse skal op og fortælle lidt om sig selv… der er ti-tolv stykker, der gerne vil.  
De skal op og sælge sig selv. Dernæst skal der stemmes om det.  
De er : 
 
CHARLOTTE (ENGHAVEN) 
MAJA (EGEBÆK) 



JAKOB (KRÆMMERMARKEN)  
CARSTEN (ENGHAVEN)  
HELGA (DALLUM/HJALLESE) 
LENE (SNAPINKLØKKEN) 
BILAL ( SCT.HANS) 
POUL ERIK (SCT. HANS) 
PAAVO (SKYTTELØKKEN) 
CECILIE (GRØNLØKKEN) 
RA (MARTINSMINDE) 
CHRSITINA (SØNDERGAARDS)  
OVE (BERHARDSMINDE)  
 
Den ekstraordinære starter helt forfra. Således er den valgte formand (Carsten) ikke formand.  
 
Maja får ordet: Som jeg startede med at sige i beretningen, ønsker vi tre at stille op og der er 
nogle foreslag, som vi har sat i gang, som skal følges til dørs. Jeg var med sidst og vil igen. Jeg 
vil gerne følge det, som vi har arbejdet på, til dørs.  
 
Charlotte: Som Maja siger, således også jeg. Jeg vil gerne slutte ordentligt af og have en sidste 
chance for at takke mine hovedbestyrelseskolleager. Vi vil til dørs med fores forslag og bare 
fordi.  
 
Suppleanten (måske jacob): jeg blev valgt ind som suppleant. Og mit ønske for at stille op 
beror på charlotte og Majas grunde og min loyalitet til dem.  
 
CARSTEN: Fordi jeg deltog i sidste års kongres og forbundet er til tider en svær størrelse. En 
svær og spændende størrelse. Jeg mener noget er under opsejling og vi er på vej i en anden 
retning. End vi tidligere har været kendt for og denne retning vil jeg gerne have lov til at 
sætte. 
 
HELGA: Jeg var også med for to år siden og synes, at det er spændende. Nogle ting på den 
sidste blev der lagt, som jeg vil føre videre og bakke op omkring maja, charlotte og jacob. Og 
færdiggøre det, de havde gang i.  
 
LENE:  Jeg har brugt tid på vurderinger og har været på kursus og nogle af de ting (feb 
måned), blev der indstillet nogle ting omkring vurderingssystemet og derfor skal jeg med 
IGEN.  
 
Bilal trækker sig. 
 
POUL ERIK: Jeg er nysgerrig. Hvad foregår der… tænkte jeg. Nu er der gået et år og der skal 
nye til… nu er jeg i bestyrelen på Sct Hans. Nu har jeg deltaget til nogle KU møder og oplever 
meget i mit liv og nogle ting, der svarer til møder som disse. Der er kun én ting at gøre og det 
er at kigge fremad. Jeg vil tage oppefra og nedad og vil gerne klædes på til det. Og derfor stiller 
jeg min kandidatur.  
 
PAAAVO: Har haft kolonihave i ti år og siddet i bestyrelse. Yderligere er jeg vurderingsmand. 
At få indsigt i de ting, der sker og have indflydelse på dem er VIGTIGT. Derfor stiller jeg op.  
 
CECILIE: Jeg er ny og haft have i tre år, men er kommet til alle repræsentatnsmøderne. Det er 
spændende og jeg vil gerne være én af de delegerede… fordi mange har trukket sig.  
 



RA: Jeg har haft have i tyve år i Odense. Søndergårds og martinsminde. Jeg har siddet i 
bestyrelse med KRISTINA og Mikael… tak for disse år. Jeg stiller op fordi, det går op for mig at 
Alex Arendt i feb 2022 fremsatte en dagsorden i folketinget, der hedder legalisering af 
kolonihaver i DK. Vi har talt meget om vores problemer, men helårsbeboelse har været et tabu 
og Alex vil ikke finde sig i det længere. Han er nu meget insisterende. Mange ting skal gøres 
bedre og stoppes. Jeg er interesseret i denne udvikling. Ligesom andre organisationer må 
vores forbundet forny sig og følge med tiden. Ser man denne debat, der foregår lige nu, er det 
primært folketingspolitikere, der udtaler sig. Jeg vil gerne med på kongressen, idet jeg håber 
på, at vi bliver mere aktive i forhold til debatten omkring fremtiden for os alle.  
 
KRISTINA: Jeg er interesseret i udviklingen og det er min interesse i at deltage 
 
OVE: Jeg har været medlem i femten år og kunne godt tænke mig at få mere indblik i 
hovedbestyrtelsen. Jeg har erfaret at kommunen, OHS og hovedbestyrelsen har forskellige 
love, der ikke hænger sammen. Dette skal ændres.  
 
KIM: ALLE KANDIDATER har været oppe.  
På en stemmeseddel skriver vi ti navne på, siger Kim. 
Hvordan gør vi dette lettest?  
VI skriver ti navne på… og de, der får færrest stemmer…. 
 
ANDERS FRA ENGHAVEN: 
Kan vi nøjes med syv.  
MAJA: vil i skrive ti, må i gøre det.  
 
Ellers kan de nummereres, siger Ove.  
 
KIM: der er tolv på listen. Ti skal vælges ud af disse. Vi nummererer dem og skriver ti numre 
på stemmeseddelen. De tre, der får færrest stemmer, bliver suppleanter.  
Der klappes.  
 
Der er måske et foreslag mere: man kan skrive op til ti. Man er ikke tvunget til at stemme på ti. 
Vedtaget.  
 
Der er en pause mere.  
Stemmerne tælles op.  
 
Således optællingen slut. 
Resultatet er som følger. Kim har atter ordet.  
Stemmelighed mellem nr elleve og nummer otte. 
Vi vælger i stedet fire suppleanter.  
Maja, Charlotte, Jacob, Carsten, Helga, Poul-Erik og Cecilie er blevet valgt ind. 
Lene, Paavo, Ra og Cristina er suppleanter.  
 
Nogen afsluttende kommentar? 
Nej.  
 
Maja siger: tak for jeres stemmer og tak for i aften.  
 
Kim takker også. Tak til den afgåede bestyrelse.  
 
 


